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[Text]
Mr. Solomon: Between $9 million and $10 million a year, 

as of this year.

Mr. Robinson: Thank you. And another question—all 
these questions are somewhat unrelated. It is my under
standing that, because of the activity under the Pension 
Act, there have been a number of additional commissioners 
appointed and so on. Could you give me some indication of 
the increase in staff, that is, the commissioners and other 
staff that has been necessary to deal with this backlog of 
pension applications?

Mr. Solomon: There were additional commissioners 
appointed back in 1972, Mr. Chairman. The number of 
commissioners was increased at that time. There have been 
staff increases since then. At the moment we have a total 
of 24 commissioners and ad hoc commissioners, that is, 14 
commissioners and 10 ad hoc, but we do not have that 
number. There are two vacancies at the moment, but we do 
have space for that number.

The total staff of the Commission, which includes the 
district offices, the medical examiners, and so on, runs to 
slightly over 400, about 438 I believe. I am not positive of 
the exact number but slightly over 400.

Mr. Robinson: I assume that these ad hoc commissioners 
are the ones that are just on from year to year. Is that 
right?

Mr. Solomon: That is right.

Mr. Robinson: Do they go all over Canada?

Mr. Solomon: Exactly the same as any other 
commissioner.

Mr. Robinson: There are some 2,800 yet to be considered. 
When this backlog is caught up, I suppose there will then 
be a reduction in the number of ad hoc commissioners?

Mr. Solomon: Mr. Chairman, we do not consider 2,800 to 
be a backlog, that is a normal number to have on the 
stream. Actually, the figure is now even below that; it was 
down to around 2,600 as of Monday. That is a normal 
number to have at any given time. When we talked backlog 
in the past we were talking in the vicinity of 7,000, 8,999, 
9,000 10,000. That is when we consider it a backlog.

When the work of the Commission drops off—and that is 
not only the first-decision level but the entitlement boards, 
and the additional work we expect will come from the 
Royal Canadian Legion’s operations service, which will hit 
us at the end of this year—then we will certainly start 
reducing.

Mr. Robinson: I wonder if you would care to expand a 
bit more on this operations service by the Legion? Is this 
going to generate a great many more cases to be acted 
upon?

Mr. Solomon: We do not really have any knowledge of 
what it will generate. Anywhere from 6,000 to 15,000 addi
tional claims will hit us, we expect, some time between 
December of this year and June of next year. But we have 
no way of knowing what to expect.

[Interpretation]
M. Solomon: Entre $9 et $10 millions par an, à partir de 

cette année.

M. Robinson: Merci. Pour changer de sujet, une nouvelle 
fois, je dirais que j’ai l’impression qu’un certain nombre de 
commissaires supplémentaires ont été nommés, du fait 
d’un accroissement d’activités dans le service des dossiers. 
Pourriez-vous donc me dire si vous avez eu une augmenta
tion de personnel, c’est-à-dire des commissaires et 
employés nécessaires pour rattraper les retards?

M. Solomon: Des commissaires supplémentaires ont été 
nommés en 1972, monsieur le président. De plus, il y a eu 
d’autres augmentations de personnel depuis lors. Actuelle
ment, nous avons 14 commissaires et 10 commissaires ad 
hoc. Je veux dire par là que nous avons ce nombre de 
postes, mais qu’ils ne sont pas tous occupés, puisqu'il y a 
deux vacances.

Le personnel total de la Commission, comprenant les 
bureaux de district, les responsables d’examens médicaux, 
etc., dépasse un peu 400. Si je ne me trompe, il se situe à 
438.

M. Robinson: Je suppose que ces commissaires ad hoc ne 
sont engagés que pour une année?

M. Solomon: C’est cela.

M. Robinson: Vont-ils dans tout le pays?

M. Solomon: Oui, comme tous les autres.

M. Robinson: Si je ne me trompe, il vous reste 2,800 
dossiers en retard. Lorsqu’ils auront été traités, je suppose 
qu’ils y aura une diminution du nombre de commissaires
ad hoc?

M. Solomon: Nous ne considérons pas que les 2,800 
dossiers dont vous parlez soient des dossiers en retard, 
puisque c’est le nombre normal de dossiers que nous avons 
à traiter. De fait, le chiffre est actuellement inférieur à 
cela, puisqu’il était d’environ 2,600, lundi. Lorsque nous 
parlions de dossiers en retard, dans le passé, nous parlions 
de 7,000 dossiers, 8,000, parfois même 10,000. C’est alors que 
nous parlons de retard.

Lorsque le travail de la Commission diminuera, non 
seulement du fait des décisions prises au premier niveau 
mais également du fait des décisions des commissions 
d’admissibilité et du travail supplémentaire que nous 
aurons à exécuter pour la Légion royale du Canada, à la fin 
de cette année, nous commencerons à réduire notre 
personnel.

M. Robinson: Pourriez-vous nous donner des détails sur 
ce service de la Légion? Ceci entraînera-t-il un grand 
nombre de dossiers?

M. Solomon: En fait, nous ne savons pas vraiment. Nous 
pensons recevoir entre 10,000 et 15,000 dossiers supplémen
taires, entre le mois de décembre de cette année et le mois 
de juin de l’année prochaine, mais nous n’avons pas de 
chiffres précis.


